Galatians- Set Free to Live

迦拉達書- 自由地生活
Session 5- Galatians 3:13-29 - "Why the Law?"

第五課–迦拉達書三章十三至二十九節 為什麼需要有法律
Christ Redeems the Cursed (Read Galatians 3:13-14)

基督救贖被詛咒的人
1. At the end of the last lesson, we could see that a tension had developed between God's promise of blessing to Abraham and the problem presented by the Law of Moses. In these verses, Paul refers to the redemptive work of Christ. Why is this a logical place for him to mention it?
在最上一課未段，我們可以看到天主對亞巴辣罕應許的祝福與梅瑟律法所帶出的衝突。在這段經文，保祿提到基督的救贖工作。為什麼這他這裏提出是問題？
2. Read Deuteronomy 21:22-23, which Paul quotes in verse 13. The apostles regularly referred to the

crucifixion as Christ being "hung on a tree" (see Acts 5:30, 10:39). Why is this quote from the Old Testament especially powerful to further Paul's line of argument? 
讀申命紀  21:22-23，保祿在第 13 節中所引用。宗徒們經常以"懸在木架上"來形容基督的苦難(見宗5:30，10:39)。為什麼保祿引用這舊約的經文作為他有力的論證？
3. Paul again refers to the blessing of Abraham in verse 14. How does he describe the "blessing" that the Gentiles will receive? Do you see anything similar in Isaiah's description of God's future blessing in Isaiah 44:3?

保祿在十四節中再次引用亞巴郎所蒙受的祝福。他如何描述外邦人將蒙受的「祝褔」？在依撒以亞四十四章三節中，你能否看到類似的祝福？
The Law and the Promise (Read Galatians 3:15-1 8)

律法與應許
4. Paul has been working hard to show the difference between the covenant God made with Abraham, which was given in a promise, and the covenant God made with Moses, which required obedience. One brings a blessing, and one brings a curse. One takes precedence over the other. Which one, and why, according to these verses?

保祿不斷展示天主對亞巴郎所立的約是出於應許，而梅瑟的立約是需要服從，兩者之間存有差異。一個帶來祝福，一個帶來詛咒。從經文中能看出那一個較優越？為什麼？
Why the Law? (Read Galatians 3:19-24)

為什麼要有法律
5. Paul says the Law was given "because of transgressions" (vs. 19). Already written in the hearts of men (the conscience), the basic moral laws were codified and organized so that God's people could live by them. The Law kept sin in restraint (vs. 23), and it served as a "custodian until Christ came" (vs. 24). What purposes did the Law serve? (See also CCC 1963.)

保祿說法律「是為顯顯露過犯而添設的」(十九節)。基本的道德準則經已被編撰和組織，並刻在人的心內「良心」，使天主的子民可以依持它而生活。律法禁錮罪惡 (二十三節)，「成了我們的啟蒙師，領我們歸於基督」(二十四節)。律法有著什麼的作用？ (請看教理1963)
6. In the last part of verse 19, Paul returns to the comparison between the Mosaic covenant and the one made with Abraham. According to Jewish tradition, the Law was promulgated on Mount Sinai by angels' (see Acts 7:53) through an intermediary (Moses). What does Paul say is implicit in the presence of an intermediary when a covenant is being made (verse 20)?

保祿在十九節的未段，重回到梅瑟之約及亞巴郎之約作比較。根據猶太人的傳統，法律是透過梅瑟從西乃山藉天使所傳佈的 (宗七章五十三節)。保祿說明了什麼有關立約時有否透過任何中人的參與 (二十節)？
7. Now Paul returns to the question about the value of the Law. The best way to understand the beginning of verse 21 is like this: "Is the Law in rivalry with the promises of God? Is the Law a competing system for making us pleasing to God?" How does Paul answer that?

現在保祿返回到的法律的價值問題上。要了解二十一節的開始，最好的辦法就是這樣：「那麼，法律相反天主的恩許嗎﹖法律是否使我取悅天主的方法嗎？」保祿如何回答？
Sons of God Through Faith (Read Galatians 3:25-29)

因信而成為天主的子女
8. Why does the Law no longer serve as a "custodian"? (Gk., paidagogos, "tutor" or "guide," a slave responsible for the moral education of a youth.)

為什麼法律不再作為“監護人”(思高譯作啟蒙師)？( 希臘文：paidagōgos, “導師”或“引導”，負責青少年道德教育的人員。)
9. Think About It: In verse 27, Paul mentions that the Galatian Christians have been "baptized into Christ." Read Colossians 2:11-12 and CCC 527 What does this mean for the Christian, in light of what Paul has been saying?

想想看：保祿在27節提到迦拉達的基督徒“領了洗歸於基督”。閱讀哥羅森書2：11-12和CCC527 是保祿一直有所題及的，這對在基督徒有什麼意義？
10. Read verses 28-29. Some have suggested that Paul means there are no differences between male and female. Is that a logical interpretation of Paul's point in these verses? (See also CCC 791).
閱讀二十八至二十九節。有人認為保祿的意思是男女之間是沒有差異的。在這章節中保祿觀點的解釋是否符合邏輯呢？(請看教理 791)
11. If the Judaizers were using Abraham as the lure to convince the Galatians to be circumcised, how does Paul turn their argument on its head (vs. 29)?

倘若猶太主意者保守派以亞巴郎來誘使、說服迦拉達人去行割損禮，那麼保祿如何徹底扭轉他們的論點呢？
